
Příběh prasete 

Bylo nebylo jedno prase ve mlýně. Tedy ono tam skutečně několik let pobývalo, ale i když 

jsem slibovala šéfredaktorovi reálné informace, musím přiznat, že se mi nakonec opravdu nechtělo 

shánět bývalého majitele a pídit se po detailech celého sviňského příběhu. Proto mi nemějte za zlé, 

když vám předestřu pokus o fejeton. 

Cesta přes starý mostek okolo mlýna bývala ještě na jaře minulého roku pro mě a mého synka 

vždy okořeněna hádankou „jestli se bude za plechovou ohradou zase pást nebo válet v trávě to černé 

prase“ … většinou tam bylo ☺  

Zlé jazyky tvrdí (těžko říci, na kolik je to pravda), 

že původně bývalo prase mazlíčkem, který mírně 

přerostl… a přerostl tak, že se ho pak majitel, možná 

nájemník jednoho z bytů ve mlýně, bál odchytit, tudíž si 

prase poklidně chrochtalo v prostoru mezi budovou 

bývalého mlýna, řekou a náhonem - pro jednoho čuníka 

výběh nebývale luxusních rozměrů. A že bylo 

spokojené, mohl vidět každý kolemjdoucí. 

Když jsem se s ostatními zastupiteli někdy 

začátkem léta minulého roku zúčastnila prohlídky 

veškerých prostor náležících ke mlýnu (kvůli 

rozhodování, zda mlýn koupit do vlastnictví obce), na 

pikantnosti o „černém nájemníkovi“ došlo také. Majitel 

mlýna nastiňoval, že prase pravděpodobně přejde do 

vlastnictví obce… začali jsme se těšit na obecní 

zabíjačku, která by se uskutečnila ideálně se 

slavnostním otevřením celého areálu veřejnosti. 

Bohužel prase nejspíše tuto debatu zaslechlo, 

a když si představilo, že by mělo být veřejně sežráno, raději se nechalo odchytit a v tichosti pozřít 

původním majitelem. Škoda, tak třeba někdy příště. ☺ 

PS: Pokud někdo z čtenářů zná skutečný příběh prasete a chce se s námi podělit, může se 

obrátit na redakční radu, rádi informace také otiskneme. 

Vendula Bartáková 

 

A jak to bylo doopravdy? 

Kolik jsem jenom slyšel zaručených příběhů, jak to doopravdy, ale jako určitě, bylo… Že se 

tam zaběhlo z lesa a tak se mu tam líbilo, že tam zůstalo, nebo že bylo na ostrov vysazeno někým 

„načerno“, ale je to dobře, protože má ostrov alespoň využití… Takže 

jak to bylo doopravdy? Ačkoli většina Bílovčáků dobře znala právě to 

jedno, černé prase, původně jich bylo trochu víc… A kolik že? 

Dokonce pět! 

Nápad „vysadit“ na ostrov nějaké zvíře, které by spásalo trávu, 

se někdy kolem roku 2013 zrodil v hlavě pana Klementa Götze, který 

byl správcem mlýnského areálu nasmlouván jako údržbář. Kvůli větší 

náročnosti chovu odpadly ovce a „výběrové řízení“ tedy vyhrála 

vietnamská prasata (nebo alespoň s vietnamskými prasaty křížená). 

Mezi prvními obyvateli byla tři taková. Jedno z nich nápadně podobné 

„divočákovi“. Po roce, když prasata dorostla, zbyl po „zabíjačce“ jen 

„divočák“, ke kterému se pořídila další dvě prasata „bílé“ a „černé“ 

(tady přichází na scénu všem známý černý pašík). A že se prasata na 

ostrově rozhodně nenudila! 😊 Mlsný „divočák“ jednou při pastvě spadl 

Takto jsme ho znali. Pasoucí se někde na ostrůvku 

autor Zdeněk Mrkos 

Občas na někoho i zachrochtalo…     

autor Pavel Sycha 



do náhodu a plaval a plaval… až k Sokolovně, kde byl odchycen a přesunut do jitrniček a jelítek. Tak 

zbyla na ostrově jen dvojka „bílé“ a „černé“ Při následném odchytu a zabíjačce se vyřešilo bílé prase 

a jediným pánem tohoto malého království zůstal černý pašík. 

Na ostrově si lebedil celé tři roky. Během nich si mnohé bílovické děti našly v plotě díry, 

kterými ho chodily krmit 

svačinami ze školy i jinými 

lahůdkami. S milým prasetem si 

prý jednou přiběhli „hrát“ i psi. 

Kvůli prodeji areálu a ukončení 

smlouvy o správcovství bylo ale 

nutné odchytnout a zpracovat 

i tohoto posledního čuníka. To 

byl ale problém. Nejenom že 

odolával opakovaným pokusům 

o odchyt do speciální krabice, 

do sítě… ale zřejmě kvůli 

křížení měl tak tvrdou lebku, že 

dokonce přežil i pokus 

o zastřelení jateční pistolí! Proto 

pan Götz rozhlásil, že ho věnuje 

tomu Bílovčákovi, který si ho 

dokáže chytnout... 

Půl roku si prý všichni 

mysleli, že je to vtip. Vážně to 

vzal až Bílovčák Jakub Dohnal, který ho s kamarády odchytnout po několika hodinách zvládnul! A tady 

končí příběh pašíka, kterého tolik z nás znalo, ale málokdo znal celý příběh… 

 

Jan Horáček 

Odchytit se ho nakonec ale stejně povedlo… autor Jakub Dohnal 


